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V rámci Rokytnické pouti byla včera veřejnosti přístupná také sedačková lanovka na Lysou
horu v lokalitě Horních domků v Rokytnici nad Jizerou. Lanovka na Lysou horu je zatím jako
jedna z mála provozována pouze v zimních měsících. Město Rokytnice nad Jizerou a Spartak
Rokytnice se toto snaží změnit. Petici za letní provoz podepsalo přes tři tisíce občanů, ale
ochranáři jsou stále proti letnímu provozu lanovky, protože horní stanice lanové dráhy je
umístěna  v  I.  zóně  Krkonošského  národního  parku.  Akci  na  podporu  letního  provozu
lanovky navštívil také hejtman Libereckého kraje Stanislav Eichler (ČSSD).

„Přijal jsem pozvání Spartaku Rokytnice a občanské iniciativy za letní provoz lanovky na Lysou horu
a navštívil dnešní tzv. největší český kolotoč, kdy byla lanovka na Lysou horu spuštěna pro turisty, ale
bohužel s  nemožností  výstupu v horní stanici.  Letní provoz lanovky na Lysou horu jednoznačně
podporuji. Na základě podnětu od Spartaku Rokytnice jsem před časem vyvolal jednání s ministrem
životního prostředí, kdy jsme hovořili o konkrétních podmínkách letního provozu lanovky. Domnívám
se,  že  v  době  ekonomické  krize  může letní  provoz  lanovky  velmi  pomoci  celému mikroregionu
Podkrkonoší. Není to pouze o provozu lanovky, ale hlavně o službách turistům, které jsou na lanovku



přímo napojené, jako je hoteliérství, gastronomie či jiná odvětví cestovního ruchu. Jde o to, vytvořit
zde vhodné podmínky pro turisty tak, aby tato lokalita byla atraktivní i v letních měsících, aby zde
turisté trávili  celý týden dovolené, tak jak je tomu například v Rakousku. Je proto důležité najít
společnou cestu mezi dotčenými subjekty a Správou Krkonošského národního parku,“ řekl hejtman.

Podle Borka Nechanického z občanské iniciativy pro letní provoz lanovky na Lysou horu je letní
provoz lanovky důležitý hlavně kvůli zvýšení zaměstnanosti: „Rokytnice je vzdálená lokalitám,
kde  by  se  dala  sehnat  práce.  Snažíme  se  proto  realizovat  jakékoli  možnosti  vytvoření  nových
pracovních míst. Město každoročně přichází o mladé obyvatele, kteří z Rokytnice odchází právě kvůli
nedostatku  pracovních  příležitostí.  Letní  provoz  lanovky  je  jedním  z  řešení  nezaměstnanosti
v Podkrkonoší. Lidé, kteří zde vyrostli, mají k horám srdečný vztah a jsou proto těmi nejpovolanějšími
k tomu se o ně zodpovědně starat.“  Nechanický dále dodal, že občanské iniciativě jde také o
podporu rozvoje turistického ruchu a na něj navázané služby. Sdružení ale stále naráží na
odpor správy KRNAP: „Chápeme, že správa národního parku chrání přírodu, ale naší motivací není
omezování přírody, ale snaha o dosažení kompromisu tak, aby zde mohli fungovat jak lidé, tak
příroda a být si navzájem prospěšní,“ doplnil Nechanický.

Spuštění letního provozu lanovky podporuje také Spartak Rokytnice. Podle předsedy Spartaku
Rokytnice Jiřího Jirmana je velká škoda, že moderní zařízení, které je v Rokytnici turistům
k dispozici v zimním období stojí v letních měsících ladem: „Máme k dispozici zařízení, které
dopraví turisty do nejlepší lokality západních Krkonoš a je určitě škoda, aby v letních měsících nebylo
provozováno. Chceme klienty dovážet do této krásné strany Krkonoš i v letních měsících.“

Akci na podporu letního provozu navštívili  kromě stovek zájemců také politici  a osobnosti
Libereckého kraje. Jedním z nich byl také poslanec Parlamentu ČR Jan Smutný (TOP 09), který
je  členem  podvýboru  cestovního  ruchu  Poslanecké  sněmovny:  „Podvýbor  cestovního  ruchu
prosazuje, aby průmysl cestovního ruchu v České republice měl zelenou. Pokud budu mluvit za sebe,
myslím si, že Rokytnice, Lysá hora i pramen Labe si zaslouží podporu podvýboru,“ řekl Smutný.

Akci na podporu letního provozu lanovky doprovázely také prezentace spolků a sdružení jako je
Horská služba a další. Pro děti zde byl připravený také bohatý doprovodný program a naučné
výstavy.


